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Από το υπ’ αριθ. 24/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 751/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση έκδοσης πρωτοκόλλου διοικητικής 
αποβολής κατά του Στέφανου Μωυσίδη. 

 
       Σήμερα 15 Δεκεμβρίου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 και σε συνέχεια της διακοπείσης συνεδρίασης στις 16 Δεκεμβρίου του 
έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Τρίτη και ώρα 20:00, συνήλθε σε τακτική 
συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 11-12-2003 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Μ. Γαβρίδης Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Δ. Ταχματζίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης   Γ. Μανακούλης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   Π. Πιτούλιας 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή    
11. Θ.  Σιδηρόπουλος    
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
14. Μ. Σακαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση προ ημερησίας 

διάταξης στη συνεδρίαση της 15-12-2003 
προσήλθε ο κ. Γ. Τροχόπουλος και αποχώρησε ο κ. 
Δ. Δάσκαλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 750/2003 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 
3) Κατά   τη   συζήτηση   της   υπ’   αριθ. 751/2003  

15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης απόφασης προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος. 

4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 755/2003 
απόφασης και πριν διακοπεί η συνεδρίαση 
αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Σιδηρόπουλος, Σ. 
Μηλιόπουλος. 
5) Από τη συνέχιση της διακοπείσας συνεδρίασης 
στις 16-12-2003 απουσίαζαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, 
Α. Δελαβερίδης, Δ. Ταχματζίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Η. Σοφιανίδης και οι δημ. 
πάρεδροι Π. Ποταμόπουλος, Γ. Μανακούλης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 756/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Καλαϊτζίδης, Σ. 
Κρομμύδας. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Σ. Μηλιόπουλος 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Η. Σοφιανίδης 
29. Γ. Ορφανίδης 

 
 
 
 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 14ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 9-12-2003 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι, ο Στέφανος Μωυσίδης, κατέλαβε αυθαίρετα τα τμήματα 
(Α-Ζ-Η-Θ-Ι-Κ-Α) Εμβ.=19,22μ2. και (Β-Γ-Δ-Ε-Β)  Εμβ.=60,09μ2 όπως φαίνεται στο 
συνημμένο τοπογραφικό διάγραμμα με συνολικό Εμβ.=89,31μ2.  

Οι παραπάνω εκτάσεις αποτελούν τμήματα, Δημοτικού δρόμου και του 140 
Δημοτικού οικοπέδου (Ηρώο) αντίστοιχα, εντός του Συνοικισμού Ασωμάτων.  

Σύμφωνα με το άρθρο 1 του Ν.Δ/τος 31/68 «Περί προστασίας της περιουσίας 
των Ο.Τ.Α. όπως αντικαταστάθηκε με την παρ.12 του Ν.2307/95 (ΦΕΚ113Α/95», 
“το πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής” προκειμένου περί Δημοτικών κτημάτων, 
συντάσσεται από τον Δήμαρχο, ύστερα από απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. 
   Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο,  ν’ 
αποφασίσει αν θα ασκηθεί ή μη, πρωτόκολλο διοικητικής  αποβολής κατά του 
Στέφανου Μωυσίδη. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Με τη σύνταξη τοπογραφικού διαγράμματος της πλατείας 
Ασωμάτων αλλά και της ανακατασκευής του Ηρώου του Δ.Δ. Ασωμάτων, 
διαπιστώθηκε από την Υπηρεσία ότι ο κ. Στέφανος Μωυσίδης κατέχει δύο 
οικοπεδικά τμήματα - μάλιστα το ένα είναι προβλεπόμενος δρόμος - εμβαδού 19,22 
τ.μ. και 60,09 αντίστοιχα. Υπάρχει δρόμος μεταξύ του κτίσματος του κ. Μωυσίδη και 
του Ηρώου και προκειμένου να αποκτήσει ο Δήμος πρόσβαση για να καθαρίσει την 
περιοχή κάτω από το Ηρώο, συντάχθηκε τοπογραφικό διάγραμμα και διαπιστώθηκε 
αυτή η αυθαίρετη κατάληψη. Σύμφωνα με το νόμο περί προστασίας της δημοτικής 
περιουσίας, ο Δήμαρχος συντάσσει πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής ύστερα από 
απόφαση του Δημ. Συμβουλίου. Εισάγεται το θέμα στο Δημ. Συμβούλιο για να 
αποφασίσει αν θα συντάξω πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής κατά του κ. Στέφανου 
Μωυσίδη ή όχι. 

Μωυσίδης Στέφανος: Εχω χαρτιά που δείχνουν ότι δεν υπάρχει δρόμος και ο 
οποίος έχει καταργηθεί από το 1978. Αν η Τεχνική Υπηρεσία έχει νεότερο έγγραφο 
που να αποδεικνύει το αντίθετο θα το σεβαστώ. Αυτό είπα και στο Τοπικό 
Συμβούλιο, να παρουσιάσουν δηλ. το χαρτί που να λέει ότι υπάρχει δρόμος και το 
οποίο δεν παρουσιάστηκε ποτέ και θα εξαντλήσω κάθε νόμιμο δικαίωμά μου στα 
αρμόδια όργανα που επιλύουν τέτοιου είδους διαφορές. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις 
Μιχαηλίδης: Θα ήθελα μία πιο πλήρη ενημέρωση και από τον κ. Μωυσίδη και 

την κα Τσαμήτρου σχετικά με αυτό το έγγραφο για το οποίο δεν υπήρχε κάτι στο 
εισηγητικό. 

Τσιαμήτρου: Αν ήξερα για τέτοιο έγγραφο θα υπήρχε μέσα στο φάκελο. 
Κουρουζίδης: Με αφορμή το συγκεκριμένο θέμα, υπάρχουν και άλλες τέτοιες 

περιπτώσεις καταπάτησης δημοτικής έκτασης στα Ασώματα; 
 Πρόεδρος: Αυτή η ερώτηση δεν είναι διευκρινιστική κ. Κουρουζίδη και δεν 
είναι αντικείμενο της παρούσης συνεδριάσεως. Τοποθετήσεις. 

Ουσουλτζόγλου: Το θέμα είναι ρεβανσιστικό, μία απαράδεκτη εκδικητική 
ενέργεια, γιατί σε προηγούμενες συνεδριάσεις τον κ. Μωυσίδη τον είχατε όρθιο 
απέναντί σας. Λυπάμαι αλλά αυτές οι στάσεις ανήκουν σε μαχαλάδες και όχι σε Δημ. 
Συμβούλια. 

Πρόεδρος: Να είστε πιο προσεκτική στις εκφράσεις σας κα Ουσουλτζόγλου 
και παρακαλώ να ανακαλέσετε. Δεν είναι μαχαλάς, είναι αίθουσα Δημ. Συμβουλίου. 

Ουσουλτζόγλου: Ούτως ή άλλως κ. Πρόεδρε τα «έπεα είναι πτερόεντα», 
επέταξε - ακούστηκε, το ανακαλώ. Οι τακτικές αυτές προσβάλουν το Δημ. 
Συμβούλιο. Δεν μπορούμε να πυροβολούμε τους πολίτες γιατί είναι αντίπαλοί μας. 

Πρόεδρος: Κι άλλες φορές προσβάλατε με τη συμπεριφορά σας το Δημ. 
Συμβούλιο. 
 

Ουσουλτζόγλου: Φέρτε όλα τα αντίστοιχα σχετικά έγγραφα εδώ για να τα 
συζητήσουμε, αν όμως απομονώνετε μία περίπτωση  και θέλετε να του βγάλετε το 



μάτι, τότε πραγματικά εγώ δεν μπορώ να συμμετέχω σ΄ αυτή τη συζήτηση, το 
καταγγέλλω και απέχω. 

Κουρουζίδης: Κάποιοι νομίζω με την πλειοψηφία προσπαθούν να βγάλουν 
αποφάσεις. Εκανα ερώτημα και δεν ήταν διευκρινιστικό, όταν όλοι μας γνωρίζουμε 
ότι στο Δήμο Βέροιας επί σειρά ετών, δημοτικές εκτάσεις είναι καταπατημένες και 
όχι μόνο στα Ασώματα. Σήμερα ήδη, με απόφασή μας, νομιμοποιήσαμε την 
παρανομία ως προς ωφέλεια του Δήμου που από δασική έκταση αποχαρακτηρίστηκε 
και ερχόμαστε τώρα, άσχετα όταν κάποιος σε κάποιο σημείο είναι αντίθετος με την 
εκάστοτε πλειοψηφία, εμείς που έχουμε την εξουσία και το δικαίωμα να ψηφίσουμε 
και ν΄ αποφασίσουμε να του κάνουμε διοικητική αποβολή παραβλέποντας τους 
άλλους που καταπατούν ή χτίζουν Σινικά Τείχη όπως ο συμπολίτης Αλεξιάδης. Εκεί 
δεν είδαμε ευαισθητοποίηση του Δήμου, αν συντρέχουν νόμοι παράνομοι, να το 
γκρεμίσει, ερχόμαστε όμως σ΄ ένα συμπολίτη που δημιουργεί πρόβλημα με την 
καταπάτηση. Το νόμιμο όποιος δικαιούται θα το πάρει και το παράνομο θα το 
κυνηγήσουμε, όμως δεν μπορεί να γίνεται επιλεκτική η εισήγηση για έναν και ν΄ 
αφήνουμε όλους τους άλλους στον ίδιο χώρο και γενικότερα στο Δήμο Βέροιας. Δεν 
θα συμμετέχω στη διαδικασία γιατί δεν ήρθε συνολικά το θέμα και δεν θα 
εγκλωβιστώ στην παρανομία. Είμαι κατά σ΄ αυτούς που παρανομούν και καταπατούν 
αλλά να τους φέρετε όλους. Το πρόβλημα υπήρχε και θα υπάρχει, ας περιμένουμε 1-2 
μήνες να δούμε ποιοι άλλοι είναι καταπατητές, ποια είναι η περιουσία μας και να 
βάλουμε και τη Δημοτική Αστυνομία να τη φυλάει. Εχουμε πρόβλημα με την άνιση 
μεταχείριση που στη συγκεκριμένη περίπτωση προσπαθείτε να μας εγκλωβίσετε. Αν 
όπως λέει ο ίδιος έχει δίκιο τότε θα δικαιωθεί ή να μας φέρει τα στοιχεία στην 
Υπηρεσία η οποία μπορεί να κάνει κι αυτή λάθος. Νομίζω ότι πρέπει να μη το 
συζητήσουμε αν όμως έχετε αυτή την πρόθεση, πάρτε την ευθύνη της άνισης 
μεταχείρισης στους πολίτες της Βέροιας. 

Φουρνιάδης: Προκειμένου να γίνει η διαμόρφωση της πλατείας Ασωμάτων, η 
πρώτη δουλειά που πρέπει να γίνει είναι η αποτύπωση του χώρου και του πέριξ 
αυτού. Ο χώρος που είναι το Ηρώο είναι δίπλα στην πλατεία. Οι τοπογράφοι του 
Δήμου που έκαναν την αποτύπωση πήγαν στην Τοπογραφική Υπηρεσία η οποία είναι 
Υπηρεσία της Διεύθυνσης Γεωργίας που παρεχώρησε τα οικόπεδα. Ένα τμήμα της 
πλατείας κατέχεται από τον εν λόγω πολίτη κι ένα τμήμα του Ηρώου που είναι 
μεταξύ του τοιχίου και δίπλα, περιμετρικά, για να μπορεί να είναι επισκέψιμο το 
Ηρώο κι ο χώρος που είναι κάτω από αυτό. Αν υπήρχε μεταβολή στην Τοπογραφική 
Υπηρεσία θα το έβλεπαν οι τοπογράφοι. Τα έγγραφα των μεταβολών στη ρυμοτομία 
των σχεδίων πόλεων τα κάνει μόνο η Υπηρεσία με απόφαση του Νομάρχη και τέτοιο 
πράγμα δεν υπήρχε. Όταν κάνουν δηλαδή μία μελέτη, το πρώτο που βλέπουν είναι το 
διάγραμμα που υπάρχει της διανομής του συνοικισμού και οι μεταβολές που  έχουν 
επέλθει σε αυτό. Δηλαδή είναι χώρος κοινόχρηστος και δεν προσκυρώνεται η πλατεία 
ούτε ο χώρος του Ηρώου, γιατί είναι πράσινο, δεν οικοδομείται και είναι 
αντισυνταγματική η μείωση πρασίνου και οικοπέδου. 

Μιχαηλίδης: Κι εμένα μου προξενεί εντύπωση η χρονική στιγμή η οποία η 
Υπηρεσία διαπίστωσε ότι έγινε καταπάτηση της δημοτικής έκτασης, όταν βέβαια, 
όπως είπε ο κ. Μωυσίδης, έχουν προηγηθεί διάφορα γεγονότα, επιστολές στις 
εφημερίδες κ.λ.π. Σαν τον κ. Μωυσίδη ενδεχόμενα να υπήρχαν κι άλλοι που είχαν 
καταπατήσει δημοτικές εκτάσεις, θεωρώ όμως ότι η στιγμή είναι ύπουλη. Βέβαια αν 
κάποιος δημότης καταπατεί κάποια περιουσία, κι αν όντως είναι έτσι, να ασκηθεί η 
διοικητική αποβολή, όμως ήθελα να εκφράσω την αγωνία μου και τις επιφυλάξεις 
μου όσον αφορά τη χρονική στιγμή που έγινε η πράξη της διοικητικής αποβολής. 

Ορφανίδης: Αφού ο κ. Μωυσίδης και προφορικά αλλά κι εδώ δημοσίως 
δηλώνει ότι εάν είναι έτσι τα πράγματα παραχωρεί την κατεχόμενη έκταση, γιατί να 
γίνει διοικητική αποβολή και να μην τα βρουν όπως τα βρίσκουμε πάντα μεταξύ των 
ιδιωτών και του Δήμου Βέροιας; Νομίζω ότι η κίνηση ήταν άστοχη, αν και η χρονική 
στιγμή την οποία γίνεται και η ανταλλαγή απόψεων και επιστολών αποδεικνύει κάτι 
παρόμοιο, εγώ θα έλεγα ότι το κάνατε και με καλή πρόθεση αλλά θα πρότεινα να μη 
γίνει αυτό γιατί ουσιαστικά δεν υπάρχει αντιδικία μεταξύ του ιδιώτη καταπατητή και 
του Δήμου. Θα έλεγα ακόμη ότι δεν είναι ούτε ο πρώτος ούτε ο τελευταίος που 



καταπατεί έκταση και δεν υπάρχει και διαφορά. Να θεωρήσετε μία φορά ότι κάνατε 
λάθος που βάλατε το θέμα και να το αναβάλετε γιατί δεν βλέπω να συντρέχει λόγος 
να πάρουμε μία τέτοια απόφαση.  

Δήμαρχος: Ούτε ύπουλη είναι η ενέργεια, ούτε η εποχή, ούτε άστοχη όπως 
είπε σεμνά ο κ. Ορφανίδης. Είναι καθαρή, ξάστερη και νομικά και ουσιαστικά 
τεκμηριωμένη. Πρώτη φορά βλέπω Δημοτικούς Συμβούλους, που γνωρίζουν ότι το 
πρώτο τους καθήκον είναι να προστατεύουν τη δημοτική περιουσία γιατί αλλιώς 
μπορεί να τους εγκαλέσει κάποιος και να πάνε για παράβαση καθήκοντος, να λέει η 
Υπηρεσία ότι υπάρχει καταπάτηση και αυτοί να λένε ότι δεν θα κάνουμε διοικητική 
αποβολή γιατί πρέπει να μας φέρετε όλες τις διοικητικές αποβολές της πόλης. Οποιος 
λοιπόν γνωρίζει ποιοι πολίτες κατέχουν παράνομα και αυθαίρετα δημοτικές εκτάσεις 
εδώ είναι το Δημ. Συμβούλιο και οι Υπηρεσίες, αίτηση και να τις ενεργήσουμε. Τότε 
θα μας κατηγορήσετε αν ενεργούμε άνισα. Κατά την εκτέλεση του έργου της 
πλατείας Ασωμάτων και της αναμόρφωσης του Ηρώου, διαπιστώθηκε από την 
Υπηρεσία ότι υπάρχει κατάληψη από τον συγκεκριμένο συμπολίτη. Πρέπει να πούμε 
ότι δεν θα την κάνουμε την κατάληψη επειδή είχαμε μία διαφορά και κόντρες με τον 
κ. Μωυσίδη για να μη μας παρεξηγήσουν; Τότε θα ήμασταν πολιτικά ανήθικοι αν δεν 
φέρναμε θέμα και το κουκουλώναμε. Ούτε ρεβανσιστές είμαστε, ούτε ύπουλα ή 
άστοχα ενεργούμε, αλλά καθαρά φέρνουμε το θέμα στο Δημ. Συμβούλιο και ο 
συμπολίτης μας έχει το δικαίωμα να ανακόψει αυτό το πρωτόκολλο στο Ειρηνοδικείο 
και μακάρι να δικαιωθεί, μακάρι να έχουμε εμείς το λάθος. Από τη στιγμή όμως που 
οι τοπογράφοι βεβαιώνουν ότι αυτή η έκταση κατέχεται και εμείς έχουμε τη 
βούληση, κι αυτό εσείς το ψηφίσατε, να γίνει το έργο της πλατείας και το Ηρώο 
πρέπει να τον αποβάλουμε. Αν έχει στοιχεία ο κ. Μωυσίδης, θα το αποδείξει στο 
Ειρηνοδικείο. Οι διαφορές και του Δήμου με τους ιδιώτες και μεταξύ των ιδιωτών 
καταλήγουν στο δικαστήριο. Εάν όμως δηλώσει ο κ. Μωυσίδης, εδώ στο Δημ. 
Συμβούλιο, ότι αυτή η έκταση είναι του Δήμου και την εγκαταλείπω αύριο, τότε 
καταγράφεται και τελειώνει το θέμα. Ας δηλώνει ότι αύριο θα πάρει την πόρτα, να 
έχουμε τη διέλευση για να διαμορφώσουμε την πλατεία και το Ηρώο και δεν θα 
κάνουμε το πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής. Οσο για το τοιχίο, το Σινικό Τείχος κ. 
Κουρουζίδη, που ήσασταν εσείς ως αρμόδιος Αντιδήμαρχος της Καθαριότητας ένα 
χρόνο που χτιζόταν και τι μέτρα λάβατε; Αυτά που κάνατε στο παρελθόν δεν θα τα 
φορτώσετε σ΄ εμάς. Η θέση μου ήταν ξεκάθαρη, ότι δηλ. όποιες παρανομίες γίνουν 
στη δική μας θητεία αυτές θα υλοποιήσουμε, θα διορθώσουμε και θα 
νομιμοποιήσουμε με αποφάσεις του Δημ. Συμβουλίου. Το τοιχίο αυτό αν κοστίζει 20 
εκατ., θέλει άλλα 40 εκατ. για να το γκρεμίσουμε κι εγώ δεν είμαι διατεθειμένος να 
τα δώσω. Και φυσικά το έργο προχωράει και δεν δέχομαι καμία αναβολή. 

Πρόεδρος: κ. Μωυσίδη, θα σας δώσω το λόγο μόνο για την τοποθέτηση του κ. 
Δημάρχου, να κάνετε δηλ. δήλωση αν αποχωρείτε ή όχι. 

Μωυσίδης:  Ηθελα να έχω τα στοιχεία που μιλάτε για δύο περιπτώσεις 
παρανομίας και δηλώνω ότι αφού γίνει η διαδικασία και εξαντλήσω όλα τα 
δικαιώματά μου, θα διευκολύνω αφάνταστα το Δήμο για όλο το συνοικισμό 
Ασωμάτων. 

Πρόεδρος: Κατά συνέπεια κ. Μωυσίδη δεν αποχωρείτε και θα εξαντλήσετε 
όλα τα ένδικα δικαιώματά σας. Δευτερολογίες. 

Ουσουλτζόγλου: Οφείλω να πω ότι αν τα Ασώματα είναι αυτό που ξέρουμε 
σήμερα και υπάρχουν οι ταβέρνες εκεί, αυτό οφείλεται στον συγχωρεμένο μπάρμπα 
Γιάννη Μωυσίδη που είχε την πρώτη ταβέρνα. Είναι  άδικο λοιπόν να 
συμπεριφερόμαστε έτσι απέναντι στους κληρονόμους του, όταν μάλιστα λένε ότι 
έχουν σχετικά έγγραφα, να μην εξαντλούμε δηλαδή, όπως θάπρεπε να κάνουμε, τη 
διαδικασία εδώ πριν πάνε στα δικαστήρια. Οφείλετε να δείτε αυτά τα έγγραφα και να 
είστε δίκαιοι ως άρχοντες. Βιαστήκατε όμως να χτυπήσετε έναν υποτιθέμενο εύκολο 
στόχο. Ξέρουμε πολύ καλά ότι πρόκειται για πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής και 
τις συνέπειες και όλα, οφείλατε όμως να δείτε τα έγγραφα που λέει ότι έχει ο κ. 
Μωυσίδης. 

Κουρουζίδης: Θα δεχτώ κύριε Δήμαρχε ότι δεν γνωρίζατε πως χτιζόταν κι εγώ 
δεν  έχω  καμία σχέση με το θέμα, έλαβα γνώση όταν πρωτοσυζητήθηκε στο Δημ. 



Συμβούλιο, το ίδιο πιστεύω και για σας. Δεν μπορείτε να λέτε ότι δεν γνωρίζατε το 
γεγονός γιατί επανειλημμένα είχε συζητηθεί στο Δημ. Συμβούλιο κι ότι είστε 
Δήμαρχος και θα δώσετε λύση στις αυθαιρεσίες που θα δημιουργηθούν στη δική σας 
θητεία και όσοι αυθαιρέτησαν μέχρι το 2002 είναι απαλλαγμένοι. Δεν ζητάμε εμείς το 
κεφάλι κανενός, αν έχει άδικο θα τιμωρηθεί όπως ορίζει ο νόμος. Περίμενα από εσάς 
κ. Δήμαρχε να το αναβάλετε γιατί αν τα στοιχεία του συμπολίτη μπορούν να 
ανατρέψουν την εισήγηση γιατί να τον βάλουμε σε οικονομικό κόστος ή ταλαιπωρία 
να πάει στο Δικαστήριο και να κάνουμε εμείς τους Πόντιους Πιλάτους στον 
συγκεκριμένο. Θα μπορούσαμε, αφού λέει ότι έχει αδιάσειστο στοιχείο ότι ο δρόμος 
δεν ισχύει, να το δει η Επιτροπή αν είναι ή δεν είναι & στις 29 του μήνα να παρθεί η 
απόφαση. 

Μιχαηλίδης: Είπατε κ. Δήμαρχε ότι χρέος κάθε Δημοτικού Συμβούλου είναι η 
προστασία της δημοτικής περιουσίας και δεν νομίζω να είπε το αντίθετο κάποιος από 
τους συναδέλφους. Και για να μιλήσω μόνο για τον εαυτό μου, σας είπα ότι αν όντως 
είναι καταπάτηση δημοτικής έκτασης θα ψηφίσω υπέρ της διοικητικής αποβολής. 
Όμως αφού υπάρχουν στοιχεία, όπως αναφέρει ο συμπολίτης, και τα οποία θα μας 
πείσουν ότι δεν υπάρχει εκεί καταπάτηση ή δημοτική έκταση για ποιόν λόγο να 
τρέχουμε σε διαδικασίες δικαστηρίων αφού σε λίγες μέρες θα έχουμε Δημοτικό 
Συμβούλιο. Τάσσομαι κι εγώ υπέρ της αναβολής του θέματος με την προϋπόθεση να 
προσκομίσει ο κ. Μωυσίδης τα στοιχεία που έχει στη διάθεσή του και να τα εξετάσει 
και η Υπηρεσία και το Δημοτικό Συμβούλιο. 

Ορφανίδης: Πιστεύω ακράδαντα ότι όπως τα είπα νωρίτερα, έτσι είναι. 
Σκεφτόμουν παρεμφερή θέματα και αφού ο κ. Δήμαρχος και οι Δημοτικοί Σύμβουλοι 
των προηγούμενων Δημοτικών Συμβουλίων λένε ότι θέλουν να βάλουν τάξη κι αφού 
λέμε ότι θέλουμε να έχουμε ίσα σταθμά σε όλους τους πολίτες, θέλω να σας 
υπενθυμίσω ένα θέμα. Όταν η εκκλησία των Αγίων Αναργύρων έκανε επεμβάσεις 
παράνομες στο υπόγειο, το οποίο ήταν χαρακτηρισμένο πράσινο και σε κεντρικό 
σημείο της πόλης, ψηφίσατε να αλλάξει η ρυμοτομική γραμμή. Εγώ δεν λέω να 
δώσουμε στον κ. Μωυσίδη το καταπατημένο αλλά να ισχύουν τα ίδια μέτρα και 
σταθμά για όλους. Γνωρίζετε πολύ καλά, και λάθος της Κυβέρνησης, ότι στις 
δημοτικές – δημόσιες εκτάσεις που είναι καταπατημένες θα ισχύει πλέον η 
χρησικτησία  και με το καινούργιο νομοσχέδιο που καταθέτει η κα Παπανδρέου στη 
Βουλή. Αρα λοιπόν, αν θέλαμε να διαφυλάξουμε τα συμφέροντά μας θα είχαμε 
ξυπνήσει πολύ πιο νωρίς. 

Δήμαρχος: Αστοχο το παράδειγμά σας κ. Ορφανίδη με το τι ψήφισε το 
προηγούμενο Δημ. Συμβούλιο στην Εκκλησία των Αγ. Αναργύρων. Κι εκεί 
φρόντισαν προεκλογικά, κάποιοι το ΄98 να λειτουργήσουν όπως λειτούργησαν, κι 
εκεί επέτρεψαν και παρέσυραν την Εκκλησία, γιατί δεν είχαν ξεκάθαρες θέσεις, να 
κάνει ό,τι έκανε και σερνόταν δύο χρόνια μετά η Εκκλησία και έβαλε όλους τους 
φορείς της πόλης να έρθει στο Δημ. Συμβούλιο για να ψηφίσουμε την τροποποίηση. 
Και η Επιτροπή Τεχνικών Θεμάτων μας έπεισε ότι δεν μειώνεται το πράσινο, γιατί η 
Εκκλησία δέχτηκε να δεσμεύσει τον χώρο δίπλα, να ρίξει τα παλιά και πήραμε 
απόφαση να τροποποιηθεί το σχέδιο. Κι αν στην Εκκλησία κάναμε τη χάρη θα πρέπει 
να το κάνουμε σε κάθε καταπατούντα των δημοτικών εκτάσεων; Για τον κ. Αλεξιάδη 
επανασυντάξαμε το πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής γιατί κέρδισε ο κ. Αλεξιάδης 
επ’αόριστο, όπως το έκρινε το Δικαστήριο, το πρωτόκολλο που είχε κάνει η 
προηγούμενη Δημ. Αρχή.  Για το αυθαίρετο τοιχίο, αυτό έχει πάρει το δρόμο του, 
γιατί περιμένουμε να δούμε τι θα γίνει για την εκποίηση που αποφασίσατε στο Δημ. 
Συμβούλιο και αν χάσει στο Πρωτοδικείο θα ξαναφέρουμε θέμα εδώ κι αποφασίστε 
εσείς να διαθέσει ο Δήμος 20 εκατ. να γκρεμίσει το τοιχίο που αφήσατε τον άνθρωπο 
να το κάνει και τον καταστρέψατε οικονομικά. Ο κ. Μωυσίδης γνώριζε από την 
Παρασκευή που του δημοσιοποιήθηκε η πρόσκληση ότι έχει θέμα διοικητικής 
αποβολής. Αν είχε κάποια στοιχεία όφειλε να έρθει ή στις Υπηρεσίες του Δήμου και 
να πει ότι κάνουν λάθος ή στον Δήμαρχο ή στον Αντιδήμαρχο ή και σήμερα να 
παρουσιάσει τα στοιχεία. Το πρώτο σκέλος λοιπόν δεν το έκανε. Το δεύτερο σκέλος 
είναι αν δηλώσει εδώ ότι είναι δημοτική έκταση και την εγκαταλείπει αύριο δεν θα 
ασκηθεί πρωτόκολλο διοικητικής αποβολής. Δεν το δηλώνει όμως και είπε ότι θα 



ασκήσει όλα τα νόμιμα ένδικα μέσα. Εμείς εκτελούμε ένα δημοτικό έργο και πρέπει 
να το υλοποιήσουμε γιατί έρχονται χιόνια και πρέπει να το συμμαζέψουμε και δεν 
μπορούμε να πηγαίνουμε από αναβολή σε αναβολή όσο σκληρή κι αν φαίνεται και 
προς εσάς και προς τον συμπολίτη αυτή η θέση μου. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες 
Κουρουζίδης: Εάν γνωρίζετε ποιοι είναι πίσω από κάτι ονομάστε το. Εγώ 

έκανα δημόσια δήλωση ότι ούτε τον άνθρωπο γνώριζα ούτε το θέμα. Εχετε 
πλειοψηφία και γιαυτό πάρτε μια απόφαση. Σε μεγάλα θέματα όπως η Σχολή είχατε 
πει ότι δεν χρειάζεται η αντιπολίτευση να είναι ομόφωνη κι εδώ στο συγκεκριμένο 
θέμα πασχίζετε να πάρετε την ψήφο μας για να εκτελέσετε συγκεκριμένους πολίτες 
που έχουν το θάρρος να σας αντιμετωπίσουν. 

Μιχαηλίδης: Εγώ θα σας ζητήσω πάλι να πάμε για αναβολή κι αυτό γιατί ο κ. 
Μωυσίδης μπορεί να μην ήξερε πως γίνεται η διαδικασία, ότι έπρεπε έγκαιρα να 
καταθέσει στην Υπηρεσία ή σήμερα στη συνεδρίαση τα έγγραφα τα οποία υπήρχαν. 
Αλλά κι ένα χρόνο τώρα καμία υπόθεση δεν αναβλήθηκε. 

Ορφανίδης: Εγώ δεν είπα αφού δώσαμε εκεί να δώσουμε  και κάπου αλλού, 
αλλά να λειτουργούμε με ίδια μέτρα και σταθμά. Κι αν έφερα αυτό το παράδειγμα, 
όσο κι αν το θεωρεί άστοχο ο κ. Δήμαρχος για μένα είναι εύστοχο. Αλλάξαμε 
ολόκληρη ερυθρά στον πιο κεντρικό δρόμο της Βέροιας και μιλάμε τώρα για τα 
Ασώματα, για έναν δρόμο ο οποίος προβλέπεται και φτάνει σε αδιέξοδο. Εγώ 
επιμένω ότι το θέμα πρέπει να αναβληθεί γιατί, σ΄ αυτό το τμήμα είναι τόσο αναγκαίο 
να γίνουν σήμερα έργα; Αν γίνουν κι εγώ συμφωνώ να βγει τώρα ο κ. Μωυσίδης από 
το οικόπεδο, και είπε ότι αν αποδειχθεί ότι είναι δρόμος ή κοινόχρηστη έκταση θα 
την δώσει. 

Δήμαρχος: Εγώ ζήτησα από τον κ. Μωυσίδη να δηλώσει ότι είναι δημοτικό 
και να το εγκαταλείψει για να μην κάνουμε πρωτόκολλο και να υποβληθεί στα έξοδα 
του Ειρηνοδικείου. Λοιπόν προχωράμε στο πρωτόκολλο χωρίς να κρυβόμαστε πίσω 
από αναβολές και όποιος έχει στοιχεία τα φέρνει, όποιος έχει δίκιο έρχεται και το 
διεκδικεί τεκμηριωμένα και καθαρά. Οι Υπηρεσίες έφεραν αυτό το διάγραμμα και 
οφείλουμε να τις στηρίξουμε, γιατί αν δεν ψηφίσουμε και θεωρούμε ότι πιθανόν να 
έχει κάποιο χαρτί ο κ. Μωυσίδης, αυτές οι Υπηρεσίες αύριο δεν θα στέκονται στα 
πόδια τους. Αν έχει στοιχεία ας τα φέρει και αύριο, σήμερα όμως πρέπει να ληφθεί η 
απόφαση της  διοικητικής αποβολής. Εδώ φέρνουμε τεκμηριωμένες εισηγήσεις και 
παίρνουμε τεκμηριωμένες αποφάσεις, δεν διεκδικούμε το αλάθητο, όπου κάναμε 
λάθος και όποιες αποφάσεις προσβλήθηκαν κάποιες απορρίφθηκαν. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση των κ.κ. Γ. Ορφανίδη, Ι. 
Κουρουζίδη και Γ. Μιχαηλίδη για αναβολή λήψης απόφασης επί του θέματος; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 

Ι. Κουρουζίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Η. Σοφιανίδης, Γ. 
Ορφανίδης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 

Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. 
Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, 
Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Δ. Δάσκαλος. 
 Οι σύμβουλοι Χ. Ουσουλτζόγλου, Κ. Πουλασουχίδης δήλωσαν αποχή. 
 Ο σύμβουλος Σ. Παναγιωτίδης απουσίαζε κατά την ψηφοφορία. 
 Πρόεδρος: Μετά την κατά πλειοψηφία απόφαση του σώματος για μη αναβολή 
λήψης απόφασης επί του θέματος, ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση του κ. 
Δημάρχου; 
 Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 

Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. 
Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, 
Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης. 
  Κατά της εισήγησης ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 



Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Η. Σοφιανίδης, Γ. Ορφανίδης. 
Οι σύμβουλοι Χ. Ουσουλτζόγλου, Ι. Κουρουζίδης, Α. Παπαστεργίου, Κ. 
Πουλασουχίδης δήλωσαν αποχή. 
  Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Δ. Δάσκαλος. 
  Ο σύμβουλος Σ. Παναγιωτίδης απουσίαζε από την ψηφοφορία. 
   Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 9-12-2003 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Το γεγονός ότι ο Στέφανος Μωυσίδης κατέλαβε αυθαίρετα τις παραπάνω 
δημοτικές εκτάσεις. 
3.- Ότι οι εν λόγω εκτάσεις συνολικού εμβαδού 89,31τ.μ. αποτελούν τμήματα 
δημοτικού δρόμου και του αριθ. 140 δημοτικού οικοπέδου (Ηρώο) εντός του 
Συν/σμού Ασωμάτων. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 1 του Ν. Δ/τος 31/68 «Περί προστασίας της περιουσίας 
των Ο.Τ.Α» όπως αυτές αντικαταστάθηκαν με την παρ. 12 του αρ. 3 του Ν. 2307/95 
(Φ.Ε.Κ. 113 Α΄/95) καθώς και των αρ. 1-24 του Α.Ν 1539/38 και 2 του Α.Ν. 263/68. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει την έκδοση πρωτοκόλλου διοικητικής αποβολής κατά του Στέφανου 
Μωυσίδη από δημοτικές εκτάσεις συνολικού εμβαδού Ε=89,31τ.μ. αποτελούμενες 
από τα τμήματα (Α-Ζ-Η-Θ-Ι-Κ-Α) Εμβ.=19,22τ.μ. και (Β-Γ-Δ-Ε-Β) Εμβ.=60,09τ.μ., 
όπως φαίνονται στο τοπογραφικό διάγραμμα που συνοδεύει την απόφαση αυτή, το 
οποίο συντάχθηκε από τον Μανώλη Θωμαδάκη, τοπογράφο εργοδηγό Δήμου και 
θεωρήθηκε από τον Νικόλαο Παλουκίδη, αρχιτέκτονα μηχανικό, προϊστάμενο 
Τεχνικού Τμήματος Δήμου Βέροιας, τα οποία κατέχει αυθαίρετα και τα οποία 
αποτελούν τμήματα Δημοτικού δρόμου και του αριθ. 140 Δημοτικού οικοπέδου 
(Ηρώο), αντίστοιχα, εντός του Συνοικισμού Ασωμάτων. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    751/ 2003 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Δ. Δάσκαλος 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Α. Δελαβερίδης 

 Ι. Καλαϊτζίδης Γ. Μιχαηλίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Σ. Μηλιόπουλος 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Κ. Πουλασουχίδης 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Η. Σοφιανίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Γ. Ορφανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά   
 Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

  ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π. Ποταμόπουλος   
 Γ.  Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  5-1-2004 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 
 


